
گزارش

احتمال افزایش قیمت بلیت سینما
وزیر فرهنگ و ارشاد اســامی از احتمال افزایش 

قیمت بلیت سینماها خبر داد.
ســیدعباس صالحی در حاشیه اختتامیه جشنواره 
»ســینماحقیقت« در جمع خبرنگاران گفت؛ یکی 
از مساله  های ما این است که مستند صرفا محدود 
به فضای جشنواره نماند. ما تنوع و تکثر زیادی در 
سینمای مستند داریم و باید تاش کنیم مخاطبان 
سینمای مستند را گســترش دهیم. یک کار قابل 
توجه دوســتان ما در این دوره باید این باشــد که 
فضای مخاطب ســینمای مســتند را گسترده تر 
کنند. مســلما در ایــن صورت مســتند مخاطب 
خودش را پیدا خواهد کــرد. وی درباره تخصیص 
بودجه ســال آینده مســتند گفت: بخشی از این 
بودجه مربوط به خود ســازمان سینمایی و بخشی 
هم بودجه ســازمان ها و نهادهایی است که باید به 
عنوان مســئولیت اجتماعی ســراغ مستند بیایند. 
وزیر ارشــاد عنــوان کرد: مبنای ما در جشــنواره 
»ســینماحقیقت« این بود که به آثاری که مسیر 
داوری را طی می کنند، وفادار باشــیم. تا روز آخر 
هم به آثار وفادار بودیم. اگر تهیه کننده ای تصمیم 
می گیــرد که فیلمــش را از جشــنواره خارج کند 
تصمیم خودش اســت. وی درباره خانه جشنواره ها 
گفــت: هنوز اتفــاق خاصی رخ نداده اســت زیرا 
همچنــان در مبانــی اولیه کارهــای قابل توجهی 
مانده است و هزینه قابل توجهی هم نیاز دارد. وزیر 
ارشاد درباره احتمال افزایش قیمت بلیت سینماها 
گفت: این یــک دغدغه ۲طرفه اســت؛ یعنی هم 
ســینماداران و هم مخاطبان با آن درگیر هستند. 
ســینماداران به بحث فروش فیلم و قیمت بلیت به 
عنوان یکی از عوامل موثر در شــغل خودشان نگاه 
می کنند. فضای مصرف کننده عام هم که شــرایط 
و مشــکات خودش را دارد. به نظــرم می توان با 
درنظر گرفتن شــرایطی منافع ایــن ۲ گروه را به 
هم نزدیک کرد؛ کاری که پیش از این شروع شده 
بود و قیمت نیم بهای بلیت در روزهای ســه شنبه 
بود. البته می توانیم روی تخفیف های جدید هم کار 
کنیم که هم سینمای پررونقی داشته باشیم و هم 

سینماداران و سینماگران ما ضرر نکنند.

 حسن فتحی و محمدرضا علیمردانی
 به ساترا رفتند

در جدیدترین جلسه شــورای صدور مجوز انتشار 
ساترا، اعام شد ســریال »ازازیل« حسن فتحی با 
اعمــال اصاحات جزئی و با دریافت مجوز از هفته 

آینده از شبکه نمایش خای منتشر می شود.
در جدیدترین جلسه شــورای صدور مجوز انتشار 
ساترا، دو ســریال جدید بررسی شدند؛ یکی از آنها 
سریال حسن فتحی است که به زودی توسط نماوا 
منتشــر خواهد شــد و دیگری برنامه ای با عنوان 
»انجمن اشــباح« به اجــرا و کارگردانی محمدرضا 

علیمردانی است که فیلم نت قصد تولید آن را دارد.
ابتدا حسن فتحی با سریال جدید خود برای دریافت 
مجوز انتشار به جلسه آمد. قرار است این سریال در 
هفته های آتی از نماوا پخش شود. فتحی به عنوان 
کارگردان و حسن خدادادی در مقام تهیه کننده در 
جلسه حضور داشــتند و به گفته برخی از اعضایِ 
شــورا، تعامل خوب در حوزه محتوایی اتفاق افتاد 
و مقرر شــد مجوز انتشار ســریال با اعمال برخی 
اصاحات جزیی صادر شــود. داســتان این سریال 
در فضایی رازآلود و معمایــی می گذرد. همچنین 
یک اثر غیرنمایشــی هم در جلســه شورای صدور 
مجوز انتشار مطرح شــد. تهیه کننده، کارگردان و 
میزبــانِ آن، محمدرضا علیمردانی بود. او به همراه 
نماینده فیلم نت به جلسه آمد و توانست با توضیحِ 
فضا و اتسمفر برنامه جدید خود با عنوان »انجمن 
اشــباح«، نظر کلی و مثبت اکثریت اعضای شورای 

صدور مجوز را جلب کند.

مرحله نهایی پانزدهمین جشنواره 
سراسری تئاتربسیج

مرحلــه نهایی پانزدهمین جشــنواره سراســری 
تئاتربسیج سودای عشق دیروز در ارومیه آغاز شد.

به گزارش روابــط عمومی پانزدهمین جشــنواره 
سراســری تئاتربسیج سودای عشــق مرحله پایانی 
این رویداد بزرگ فرهنگــی هنری ،با حضور آرش 
زینال خیری رییس سازمان بسیج هنرمندان کشور 
،ســعید نجفیان دبیرجشــنواره، و با حضور هئیت 
داوران جناب اقای فرهاد قائمیان، پرویز فاحی پور 
،ابوالفضل همراه، علی اســتادی، وحید لک ، محمد 
لارتــی و مالک حد پور ســراج و  مدیران فرهنگی 
هنری استان و شــخصیت های کشوری و لشکری 
در یادمان شــهید محمدبروجــردی ارومیه با ادای 
احترام به مقام شهدا آغاز به کار کرد. در این مراسم 
ســرهنگ زوار فرمانده سپاه پاســداران نقده طی 
ســخنانی گفت:زبان هنر و بیان شیوای هنرمندان 
برنــده تر از هر کامی اســت و بســیار در جامعه 
اثرگذاراست.امروز در واقع در مرحله ای هستیم که 
جنگ ما با جبهه دشمن جنگ روایت هاست و باید 
به درستی توســط تمام اقشار مخصوصا هنرمندان 
و قشــر فرهیخته جامعه روایت صحیح و متقنی از 
وقایع و اتفاقات صورت گیرد تا بتوانند ایفای نقش 
صحیحی داشته باشــند. در ادامه مراسم افتتاحیه 
این جشنواره رضا جهان بخش فرمانده تفحص غرب 
کشور از خاطرات 8سال دفاع مقدس در شهرستان 
نقده خاطراتی را ارائه کرد و به بیان رشــادت ها و 
حماسه سازی های رزمندگان در جبهه های غرب 
کشور در ایام جنگ تحمیلی اشاره کرد. پانزدهمین 
جشــنواره سراسری تئاتربســیج به همت سازمان 
بسیج هنرمندان کشور و با دبیری سعید نجفیان از 

۲6 تا ۲9 آذرماه در ارومیه برگزار می شود.

اخبــــار

علــی کلانتری  همــواره نظرســنجی ها در موضوعات 
مختلف، نتایج غیرقابل پیش بینــی دارد که گاهی اوقات 
باعث شــگفتی مخاطبان می شود. طبق آخرین نظرسنجی 
که مرکز رشــد امام صادق)ع( در حوزه سریال های نمایش 
خانگی انجام داده، ســریال گردن زنی با حدود 13 درصد 
در جایگاه پرمخاطب ترین سریال شبکه نمایش خانگی در 
چند ماه اخیر قرار گرفته اســت، همچنین ســریال شبکه 
نمایش خانگی داریوش با حدود 1۲ درصد در جایگاه دوم 
قرار دارد و سریال قهوه پدری با حدود 10 درصد مخاطب 
در جایگاه ســوم! و شگفتانه آخر این که سریال بازنده تنها 

با 8 درصد جذب مخاطب در جایگاه آخر قرار دارد!
نتیجه نظرســنجی دانشــگاه آنقدر عجیب اســت که باید 
چندین بار آن را مشــاهده کنید تا در نهایت به یک درکی 
از آن برســید! چگونه امکان دارد سریالی مانند گردن زنی 
که با انتقاد شدید منتقدان ســینما و همچنین مخاطبان 
در فضای مجازی همراه اســت در یک نظرسنجی در رتبه 
اول پر بیننده ترین ســریال های شبکه نمایش خانگی قرار 
بگیرد؟! البته باید در نظر داشــته باشــیم که اعداد منتشر 
شــده برای درصد اندازه گیری پرمخاطب ها بسیار کوچک 
اســت و همین اعداد نیز واقعاً جای تعجب دارد! در حالی 
که این روزها شبکه نمایش خانگی در رأس سرگرمی های 
فیلم و ســریال مردم قرار دارد چگونه می توان باور کرد که 
تنها حدود 13 درصد پرمخاطب ترین سریال شبکه نمایش 

خانگی را پسندیده اند؟
اگر قصد ورود به آمار را داشــته باشــیم قطعاً باید انرژی 
زیــادی صرف کنیم پــس نتیجه می گیریم کــه صرفاً به 
انتخاب مــردم ورود کنیم و به صورت کوتــاه به نقد این 

انتخاب و نظرسنجی بپردازیم.
ســریال گردن زنی به محض انتشار با قسمت اول جنجالی 
و خوش ســاخت، نوید روزهای خوب فیلمنت را می داد و 
بســیاری اعتقاد داشتند که این سریال می تواند به یکی از 
سریال های محبوب شبکه نمایش خانگی تبدیل شود ولی 
به یکباره سریال سامان سالور با گیر کردن در فیلمنامه ای 
مبهم و بازی های ضعیف و به فراموشــی ســپردن قسمت 
پایلوت محشر، به سریالی رها شده تبدیل شد و بسیاری از 
مخاطبان تصمیم گرفتند دیگر این سریال را نبینند و وقت 

خود را به ســریال های دیگر اختصاص دهند.  ســریالی با 
چنین بازیگران و کارگردانی انتظار می رفت که بتواند نبض 
بازار سریال ها را در دست بگیرد ولی خیلی سریع با قسمت 
دوم دســت خود را رو کرد و نشان داد که نمی تواند آنطور 

که باید جای خود را در دل مخاطب باز کند.
بنا به اذعان بســیاری از مخاطبان، بســیاری از کسانی که 
اشــتراک فیلمنت را برای تماشــای این سریال خریداری 
کرده بودند، این روزها دیگر این سریال را دنبال نمی کنند 
و اعتقاد دارند که ســامان سالور نتوانسته روایت سریال را 
در قسمت های بعدی مانند اولین قسمت، جذاب نگه دارد. 
کافی اســت یک نگاهی اجمالی به نظرات مردم در فضای 
مجازی نســبت به این سریال داشته باشیم،پرُ واضح است 
که ســریالی با این حجم از بی نظمی و خُرده روایت هایی 
رها شــده و همچنین بازی هایی ضعیــف و دور از انتظار 
نمی تواند به یکی از ســریال های محبوب شــبکه نمایش 
خانگی تبدیل شــود ولی نظرســنجی دانشگاه امام صادق 

ظاهراً چیز دیگری را قصد دارد القا کند!
از گــردن زنی که بگذریم در رده دوم پــر بیننده ترین و 
محبوب ترین سریال های شــبکه نمایش خانگی چند ماه 
اخیــر، داریوش به کارگردانی هادی حجازی فر ایســتاده 
اســت، ســریالی که علیرغم ســبقه خوب حجازی فر در 
بازیگــری و همچنیــن کارگردانی، نتوانســت آن طور که 
بایــد مخاطب را راضی نگه دارد و بســیاری از مخاطبان و 
همچنین منتقدان این سریال را شکستی بزرگ در کارنامه 
هنری هادی حجازی فر قلمداد کردند. سریال داریوش نه 
تنها دارای فیلمنامه ای درســت و حسابی و منسجم نبود 
بلکه با الهام گرفتن از فیلمفارســی های دهه سی و چهل 
به تله لوده بازی افتاده بود و نمی توانســت داستان را پیش 
ببرد. همین موارد بــرای مخاطب فیلم بین امروز غیرقابل 
درک بــود و همین مــوارد می تواند دلایلــی بر پس زدن 
ســریال حجازی فر باشد با این وجود در نظرسنجی جدید 
دانشگاه امام صادق این ســریال در رده دوم قرار گرفته و 

جزو پربیننده های چند ماه اخیر قرار گرفته است.
اما در رده سوم پربیننده ها شگفتانه ای دیگر در انتظارمان 
است، ســریال جدید مهران مدیری به عنوان قهوه پدری! 
ســریال قهوه پدری را می توان بزرگترین شکست مدیری 
در طول دوران حرفه ای بازیگری و کارگردانی اش دانست. 
ســریالی که به هیچ عنوان در حد و اندازه مدیری نیست 
و صرفاً قصد دارد با شــکلک ها و دیالوگ هایی دم دستی 
از مخاطب خنده بگیرد. در حال حاضر ســینمای کشور به 
سمت تولید انبوه کارهای کُمدی پیش می رود و می توان 
گفت که مخاطبــان در حال حاضر بــه راحتی می توانند 
کُمــدی خوب را از بد تشــخیص بدهند و همین مســاله 
می تواند شاهدی باشــد بر بی مخاطب بودن سریال مهران 
مدیری! سریالی که با هر متر و معیاری در حد و اندازه کم 

مخاطب ترین کُمدی سینمایی نیز نیست! 
اما در رده چهارم این نظرســنجی ســریال خوش ساخت 
بازنده قرار دارد! اگر از مخاطبان سریال های نمایش خانگی 
باشید قطعاً برای شما نیز جای سوال دارد که چگونه امکان 
دارد چنین اثر خوش ســاختی پس از ســریال های گردن 
زنی، داریوش و قهوه پدری در جایگاه چهارم قرار بگیرد؟!

ســریال بازنده به قطع، جزو 10 سریال برتر شبکه نمایش 
خانگی قرار می گیرد. ســریالی خوش ساخت و معمایی که 
از لحــاظ جایــگاه و رتبه و فیلمنامه چند ســر و گردن از 
سریال های یک دهه اخیر شبکه نمایش خانگی بالاتر بود و 
الحق و الانصاف برای تک به تک ســکانس های این سریال، 
تیم تولید زحمت فراوانی کشیده بود. از میزانسن و طراحی 
لبــاس و طراحی صحنه گرفته تا فیلمنامه و فیلمبرداری و 
کارگردانی همه در سطحی بالا و از همه مهمتر مناسب نگاه 
مخاطب فهیم سریال های شبکه نمایش خانگی بود. از همه 
ریزه کاری ها که بگذریم، پایان بندی سریال بازنده به حدی 
جــذاب و غیرقابل پیش بینی بود کــه مدت ها می تواند در 
ذهــن و یاد مخاطب باقی بماند و همین یک مورد می تواند 
گواهی باشــد بــر پربیننده تر بودن این ســریال و جایگاه 

اشتباهی آن در جدول نظرسنجی دانشگاه امام صادق)ع(!
این نظرســنجی هم به مانند اکثر نظرســنجی ها برای ما 
شــگفتانه داشت و باعث شــد که با چشمی بازتر از این به 

بعد نظرسنجی ها را بررسی و نقد کنیم.
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جل الخالق! »گردن زنی« بهترین، »بازنده« بدترین!

محسن شاکری نژاد رئیس مرکز تحقیقات صدا و سیما از ظرفیت، 
کارکرد و نتایج پژوهش های صدا و سیما در راستای خروجی های 
تولیــدات تلویزیونی می گوید، و اظهار دارد که ماحصل پژوهش ها 

می تواند به مخاطب شناسی و کیفیت آثار تلویزیونی کمک کند.
به گزارش فارس محســن شــاکری نژاد، رئیــس مرکز تحقیقات 
صداوســیما می گوید: هرگاه از نتایج پژوهش ها و نظرسنجی ها در 
تولیدات صداوســیما استفاده شــده خروجی مثبتی داشته است. 
از آنجایــی که کارکــرد اصلی و هدف از پژوهش در رســانه ملی 
دستیابی به تولیداتی فرهنگ ساز و اثرگذار است، بنابراین پژوهش 
می تواند به مخاطب شناســی دقیق تر، ارزیابــی کیفی تولیدات، 
شناسایی نیازهای بومی، یافتن نقاط قوت و ضعف و.... کمک کند 
و طبیعتا آنچه از زمینی آماده کشــت حاصل می شود، محصولی 
غنــی و کارآمدتر خواهد بود. در شــرایطی که ســرعت تحولات 
ارتباطی و رســانه ای بسیار بالاســت و متناسب با رویکرد تحولی 
در رســانه ملی، جایگاه پژوهش در تولیدات صداوسیما حساس تر 

از گذشته است.
»آقای قاضــی« در فضای مجازی ۴00 میلیون بار دیده شــدبه 
گفته شــاکری نژاد؛ در ســنجش میزان مخاطبان وقتی ســراغ 
کســانی برویم که فقط تلویزیون می بینند، افرادی را که از طریق 
بسترهایی غیر از تلویزیون مخاطب تولیدات صداوسیما اند از دست 
می دهیم. در ایــن زمینه باید عاوه بر ســنجش میزان مخاطب 
یک برنامه در تلویزیون به نحوه پیگیری این محتوا در بســترهای 
دیگر هم توجه کرد. برای مثــال وقتی میزان مخاطبان مجموعه 
»آقای قاضی« ۴1 درصد برآورد شــد، با همکاری معاونت فضای 
مجازی سازمان، وضعیت این سریال در فضای مجازی هم رصد و 
مثاً مشــخص شد محتوای مرتبط با »آقای قاضی« بیش از ۴00 
میلیون بار در فضای اینســتاگرام دیده شده است. بنابراین برای 
مشــخص شدن وضع دقیق مخاطبان باید این داده ها در کنار هم 
ارائه شــوند تا مدیران و برنامه ریــزان برآورد دقیق تری از عملکرد 

رسانه ملی داشته باشند.
عضو هیئت علمی دانشــگاه صداوسیما در پاسخ به سؤالی درباره 
الزام برنامه ســازان به اســتفاده از نتایج پژوهش ها و عرضه نتایج 
سنجش افکار عمومی به این افراد نیز اظهار کرد: یکی از خلأهای 
موجود همین مسئله است وما به عنوان مرکز پژوهشی رسانه ملی 
باید مبتنی برســند تحول و براســاس نیازها، مطالعات پژوهشی 
انجام دهیم که این مهم انجام می شــود و نتایــج را به همکاران 
معاونت ســیما ارائه می دهیم؛ اما بر اینکه داده های پژوهشــی ما 

در نقطــه ای که باید مصرف شــود، الزامی وجود ندارد، این همان 
نقطه خا است.

رئیس مرکز تحقیقات صداوسیما افزود: داده های پژوهشی و یافتن 
نقاط ضعــف و قوت یک برنامه به گروه تولید کمک می کند تا در 

فصل های بعدی موفق تر عمل کنند. 
شاکری نژاد تصریح کرد: هرگاه از نتایج پژوهش ها و نظرسنجی ها 
در تولیدات صداوسیما استفاده شده خروجی مثبتی داشته است 
مثاً در »برنامه حســینیه معلی« ارتباط مؤثر و جلسات مختلفی 
با گروه برنامه   ساز داشــتیم و گروه تولید این برنامه از مطالعات و 
پژوهش های مرکز اســتقبال کردند، و در تولید فصل جدید برنامه 
آنهــا را مد نظر قرار دادند و دیدیم کــه خروجی برنامه هم مورد 
اســتقبال عامه مخاطبان واقع شد. البته عِده و عُده ما برای اینکه 
تمام تولیدات سازمان صداوســیما را پوشش دهیم کافی نیست؛ 
اما برنامه های شاخص باید ارتباط وثیقی با پژوهش داشته باشند.
شاکری نژاد درباره تعداد نظرســنجی ها و افکارسنجی های مرکز 
تحقیقات صداوسیما در طول سال نیز گفت: سال گذشته نزدیک 
به 1۷0 نظرسنجی داشته ایم. این سنجش ها سراسری بوده است 
و براساس اســتانداردهای دنیا و با ۴00 تا 36 هزار نمونه و به دو 

شیوه تلفنی و حضوری تبلتی اجرا می شوند. 
وی درباره شــیوه های تلفنی و میدانی نظرسنجی چنین توضیح 
داد ســنجش هایی که موضوعات حساسی ندارد از جمله سنجش 
میزان مخاطب یک برنامه تلفنی راحت تر به نتیجه می رســد؛ اما 
در برخی موارد که موضوع کمی حســاس و امنیتی می شود مردم 
تمایل چندانی به پاسخگویی تلفنی ندارند و این نوع نظر سنجی ها 
به صورت حضوری اجرا می شــود. در حوزه افکارسنجی هر سال 
روند مشــخصی در برخی موضوعات داریم. برای ، نمونه نگاه مردم 
به عملکرد قوای سه گانه، روند دین داری، مصرف فرهنگی حجاب 
و.... هر ســال بررسی می شــود و در این زمینه ها می توانیم روند 
چندین ساله از تغییر این شاخص ها را ارائه دهیم. به جز این موارد 
ثابت ســالانه، متناسب با مقتضیات روز کشــور هم افکارسنجی 
می کنیــم. برای مثال عملیــات طوفان الاقصــی و وعده صادق، 
شــهادت سید حســن نصر الله و... همگی از جمله وقایعی بود که 

اخیرا به نظرسنجی گذاشته شدند.
رئیس مرکز تحقیقات صداوســیما افزود؛ الان هر دو هفته یک بار 
میزان مخاطب ســریال های درحال پخش از رسانه ملی به صورت 
تلفنی سنجیده می شــود؛ همچنین ماهی یک بار میزان مخاطب 

برنامه های شاخص در حال پخش از شبکه ها را می سنجیم..

جایگاه پژوهش مداری در تلویزیون؛ 
آیا برنامه سازان از تحقیقات بهره می برند؟

نشست خبری پنجاه و چهارمین دوره جشنواره بین المللی فیلم های علمی، آموزشی و تربیتی رشد 
با حضور مســعود جهانشاهی دبیر جشنواره و شــفیع آقامحمدیان رئیس هیئت داوران روز دوشنبه 

۲6 آذر برگزار شد.
جهانشــاهی در ابتدای این نشست عنوان کرد: جشنواره رشد قدیمی ترین جشنواره فیلم ایران است 
و بیش از 60 ســال قدمت دارد. از ۵ آذر تاکنون آثار به هیئت انتخاب ســپرده شــده و تا چند روز 
آینده آثار منتخب معرفی می شود و از 1 تا ۵ دی نیز آثار در سینماهای منتخب به نمایش درمی آید.

شفیع آقامحمدیان رئیس هیئت داوران جشنواره نیز بیان کرد؛ از خبرنگاران درخواست دارم که به 
ما در این جشــنواره کمک کنند تا پیشرفت کنیم. نکته قابل تامل این است که آثار جشنواره رشد 

متاثر از آثار کودک و نوجوان هستند.
جهانشــاهی در پاســخ به پرسشی درباره اینکه چرا جشنواره دســتاوردی ندارد و آثاری مختص به 
جشــنواره رشد طی این سال ها تولید نشده ، گفت؛ وظیفه جشــنواره ها تولید نیست. ما در وزارت 
آموزش و پــرورش، کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان داریم که کار تولید را انجام می دهد و 
معاونت پرورشــی ما کار ترویج را برعهده دارد. ما در وزارت آموزش و پرورش و جشنواره فیلم رشد 

نقش تنظیم گری و نمایش سینمای کودک و نوجوان را داریم. 
دبیر جشنواره در پاسخ به اینکه جشنواره فیلم رشد با عملکرد منفعانه خود در وضعیت بد سینمای 
کودک و نوجوان تاثیر داشــته است، گفت؛ کم و کاستی در سینمای کودک و نوجوان وجود دارد و 
بخشــی از آن به وزارت آموزش پرورش برمی گردد و این موضوع کاماً مشــخص است. اما آنچه در 

شورای حمایت جشنواره انجام می شود، اثرگذار است. 
شــفیع آقامحمدیان در ادامه نشســت بیان کرد: دوســتان پیگیر این موضوع بودند که تحولی در 
جشــنواره فیلم رشد انجام شــود. به همین دلیل من به این رویداد اضافه شدم. سال گذشته به این 
نتیجه رســیدیم که آموزش و پرورش اگر قصد داشــته باشد آثار را جهت دهی کند تا فیلم هایی در 
حوزه آموزشــی، علمی و تربیتی ساخته شــوند باید خودش وارد عرصه تولید شود. ما مطالبه گری 
داریم و برای رسیدن به ایده آل باید یکی از اعضای جشنواره در شورای فیلم های کودک و نوجوان 
حضور داشته باشد. جهانشاهی در پاسخ به پرسش مهر درباره بودجه جشنواره امسال گفت: بودجه 
جشنواره را نمی توانم اعام کنم اما این را بدانید که حداقل ترین بودجه را برای جشنواره اختصاص 

داده اند.
دبیر جشنواره درباره بخش بین الملل عنوان کرد: 16 کشور در این دوره شرکت کردند. فیلم »دروغ 
های زیبا« به درخواست خود آقای آتش زمزم با دوبله آقای خسرو خسروشاهی در این رویداد نمایش 
ویژه خواهد داشــت. همچنین امسال از آقای خسرو خسروشــاهی و آقای نصیریان تجلیل خواهد 
شــد. شــفیع آقامحمدیان درباره آمار آثار این دوره گفت: ۵۲ داســتانی بلند، ۲۵۴ داستانی کوتاه، 
13۴ فیلمنامه، ۷۵ مســتند بلند، 1۵۴ مســتند کوتاه، ۷6 پویانمایی به جشنواره ارسال شد. دبیر 
جشــنواره عنوان کرد: حرف ما در جشــنواره فیلم رشد این است که برای آموزش و تربیت کودکان 
فیلم بسازیم. کودکان امروز بسیار متفاوت هستند و گرافیک، محتوا و هرچیزی در فیلم روی آن ها 
تاثیر می گذارد. اگر ما برای کودک فیلم بد بســازیم از سینمای ایران دل زده می شود و ذائقه کودک 
براساس فیلم های خارجی تربیت می شود وی درباره همکاری با سامانه شاد گفت: در برنامه شاد ما 
در طول جشنواره روزی 1 ساعت برنامه آناین داریم و همچنین از طریق سامانه شاد پخش آناین 

فیلم ها را خواهیم داشت.

جشنواره فیلم رشد پس از ۶۰ سال هنوز تاثیرگذار نیست؛ 
بودجه حداقلی برای یک رویداد آموزشی

مدیرعامــل کانون پــرورش فکری کودکان و نوجوانــان از مخالفت خود با طرح 
تجمیع کانون با واحدهای اســتانی آموزش و پــرورش و گفت وگو با نمایندگان 

در این باره خبر داد.
طرح تقویت نظام آموزش و پرورش که چندی اســت از سوی مرکز پژوهش های 
مجلس و جمعی از نمایندگان مطرح شده و در حال بررسی است، بر نگرانی های 
فعالان حوزه کودک افزوده اســت. در این طرح قید شــده است که تمامی امور 
مالی، پشــتیبانی و بودجه آموزش و پرورش به معاونت اقتصادی منتقل می شود 
و معاونت فعلی پشــتیبانی و توسعه منابع انســانی وزارت آموزش و پرورش به 

معاونت توسعه منابع انسانی تغییر می یابد.
نمایندگانی که پیشنهاددهنده طرح تقویت آموزش و پرورش هستند گمان دارند 
با ادغام واحد های اســتانی وزارت آموزش و پرورش )اداره کل آموزش و پرورش 
هر استان، اداره کل نوســازی، تجهیز و توسعه مدارس استان و اداره کل کانون 

پرورش فکری( مشکات ساختاری موجود آموزش و پرورش حل خواهد شد.
مطرح شــدن این طــرح برای اهالی فرهنگ و ادب کودک و نوجوان و کســانی 
کــه دل در گــروِ کانون دارند، یادآور طــرح ادغام کتابخانه هــای کانون با نهاد 
کتابخانه های عمومی اســت که حدوداً سه ســال پیش مطرح و با واکنش  جمع 

زیادی از فعالان حوزه کودک و نوجوان همراه شــد. بــه زعم این فعالان، طرح 
فعلــی نیز اســتقال کانون را زیر ســؤال می برد و به حــذف تدریجی این نهاد 
فرهنگی ریشــه دار منجر خواهد شد. از سوی دیگر، اجرای چنین طرح هایی راه 

حل مشکات کانون نیست.
انتشــار جزئیات این طرح درباره کانون با واکنش جمعــی از فعالان فرهنگی و 
نویسندگان کودک و نوجوان همراه بود. حامد عامتی، مدیرعامل کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان، در گفت وگو با تســنیم، با اشــاره به این طرح گفت: 
ماده هفت این طرح درباره کانون پرورش فکری کودکان است، هر نظری هم که 
مــن عنوان می کنم درباره همین بخش از طرح اســت. در این زمینه باید بگویم 
که ما به صورت صد در صد مخالف هستیم و مخالفت خود را نیز در گفت وگو با 

نمایندگان اعام کرده ایم. 
وی با تأکید بــر اینکه وزیر آموزش و پرورش هم مخالف این طرح درباره کانون 
اســت، ادامه داد: به نظر می رســد این طرح اصاً کارشناسی نشده است، نه تنها 

تقویت کانون را به همراه ندارد بلکه منجر به تضعیف کانون هم خواهد شد. 
مدیرعامــل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان با بیان اینکه گفت وگوهایی 
در حال انجام اســت تا این بخش از طرح به تصویب نرسد، اضافه کرد: ما دلایل 
خود را اعام کرده و همراهی نیز دیده ایم. کانون یک شرکت صد در صد دولتی 
اســت، مجمع عمومی دارد و همواره به عنوان یک نهاد مســتقل فعالیت کرده 
اســت. تعریف کردن کانون ذیل مراکز اســتان های آمــوزش و پرورش منجر به 

تضغیف این نهاد فرهنگی خواهد شد. 
کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان به عنوان قدیمی ترین نهاد فرهنگی ویژه 
این گروه سنی طی بیش از یک دهه گذشته با کاستی ها و مشکاتی همراه بوده 
است. برخی از فعالان حوزه کودک بر این باورند نهادی که با هدف اجرای عدالت 
فرهنگی و اثرگذاری بر نسل جدید راه اندازی شده، با وجود توفیقاتی که در ادوار 

مختلف داشته است، امروزه اثرگذاری خود را چنان که باید حفظ نکرده است.
رفت وآمدهــای مدیــران، کمبود بودجــه، نادیــده گرفتن خانــواده کانون در 
ســپردن امور، کوچ اجباری فعالیــن فرهنگی از این مرکز بــه مراکز خصوصی 
 و... از جمله اموری اســت که به اعتقاد فعــالان فرهنگی، منجر به تضعیف بدنه 

کانون شده است.

طرح تجمیع کانون در پایان راه؟


